



## Indigenous Peoples Space (IPS) at 100 Wellington in Ottawa, ON

### Algonquin Key Messages

This protest involves the 10 Algonquin Nation communities from Ontario and Quebec including Abitibiwinni, Barriere Lake, Kebawek, Kitcisakik, Kitigan Zibi Anishinabeg, Lac Simon, Long Point, Timiskaming, Wahgoshig and Wolf Lake.

- On June 21, 2017, the Government of Canada committed to work in full partnership with representatives of First Nations, Inuit, and the Métis Nation via the Assembly of First Nations (AFN), Inuit Tapiriit Kanatami (ITK), and the Métis National Council (MNC) to design and redevelop 100 Wellington to ensure this becomes an inclusive space that reflects the vision of Indigenous Peoples and the spirit of reconciliation.
- 100 Wellington is located on unceded, unsundered territory of the Algonquin Nation.
- As titleholders to the land, the Algonquin Nation were not included in the beginning of this project.
- The Algonquin Nation have repeatedly requested to become full and equal partners of the IPS.
- Although the AFN and Canada are willing to discuss partnership, ITK and the MNC are unwilling to meet with us.
- The Algonquin Nation are willing to work in true, full and equal partnership with the National Indigenous Organizations to make this space a success for all Indigenous peoples.
- The Algonquin Nation will not accept the transfer of land to any corporation or entity other than the true Algonquin Nation.



## Espace des peuples autochtones (EPA) au 100 Wellington à Ottawa, ON

### Messages clés des Algonquins

Cette manifestation concerne les 10 communautés de la nation algonquine de l'Ontario et du Québec, notamment Abitibiwinni, Barriere Lake, Kebaowek, Kitcisakik, Kitigan Zibi Anishinabeg, Lac Simon, Long Point, Timiskaming, Wahgoshig et Wolf Lake.

- Le 21 juin 2017, le gouvernement du Canada s'est engagé à travailler en partenariat étroit avec les représentants des Premières nations, la nation des métis et Inuits via l'Assemblée des Premières Nations (APN), l'Inuit Tapiriit Kanatami (ITK) et le conseil national des métis (CNM) Pour concevoir et développer 100 Wellington afin de faire de ce lieu un espace inclusif qui reflète la vision des peuples autochtones et l'esprit de réconciliation.
- 100 Wellington est situé sur le territoire non cédé et non rendu de la nation algonquine.
- En tant que détenteurs de droits sur les terres, la nation algonquine n'a pas été incluse au début du projet.
- La nation algonquine a demandé à plusieurs reprises de devenir des partenaires égaux et à part entière de l'EPA.
- Bien que l'APN et Canada soient prêts à discuter de partenariat, ITK et le conseil national des métis ne sont pas intéressés.
- La nation algonquine est prête à travailler dans un partenariat véritable, complet et égal partenariat avec les organisations nationales autochtones pour faire de cet espace un succès pour tous les peuples autochtones.
- La nation algonquine n'acceptera pas le transfert de terres à une société ou à une entité autre que la véritable nation algonquine.